
Protokół Nr XI / 2015 
z XI sesji Rady Powiatu Łańcuckiego 

z dnia 8 grudnia 2015 r. 
 
 

XI sesja Rady Powiatu Łańcuckiego odbyła się w Starostwie Powiatowym 
w Łańcucie pod przewodnictwem Stanisława Panka, Przewodniczącego Rady Powiatu 
Łańcuckiego. W sesji udział wzięło 19 radnych na 18, co stanowi kworum, wobec 
powyższego Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad i podejmowania uchwał. 
Następnie powitał gości, radnych, Zarząd Powiatu Łańcuckiego oraz pracowników 
Starostwa (lista radnych i gości w załączeniu do protokołu). 
 
 
Ad. 2. 
 Ustalenie porządku obrad.  

Do porządku obrad nie zgłoszono zmian. 
Rada obradowała wg następującego porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad.  
3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Powiatu Łańcuckiego 

do roku 2020. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2016 – 2020 dla Powiatu Łańcuckiego.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Zapobiegania Przestępczości 

oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Powiatu Łańcuckiego na 
lata 2016 – 2018. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Powiatu Łańcuckiego dla niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Łańcuckiego na rok 2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łańcuckiego. 
9. Informacja Starosty Łańcuckiego odnośnie prac Zarządu Powiatu Łańcuckiego 

w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu 
z poprzedniej sesji.  

10. Wnioski, oświadczenia i zapytania radnych.  
11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
12. Sprawy różne.  
13. Zakończenie. 
 
 
Ad. 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Powiatu 
Łańcuckiego do roku 2020.  
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Na wstępie głos zabrał Tomasz Pulewski Dyrektor Instytutu Gospodarki WSIZ 
w Rzeszowie, który podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, że Program 
Rozwoju Powiatu Łańcuckiego do roku 2020 jest dokumentem o charakterze 
strategicznym, który ma stworzyć możliwości dla powiatu o aplikowanie o środki 
unijne. Ponadto Program Rozwoju ma na celu nakreślenie wizji misji funkcjonowania 
Powiatu Łańcuckiego w perspektywie kolejnych pięciu lat. Program Rozwoju Powiatu 
zawiera całą diagnozę regionu z podziałem na poszczególne sfery funkcjonowania 
powiatu oraz zostały wyznaczone kierunki rozwoju powiatu.  

Pan dyrektor wypowiedział się również na temat Powiatowej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016 – 2020 dla Powiatu 
Łańcuckiego. Poinformował, że na bazie informacji uzyskanych od bardzo szerokiej 
grupy osób dokonana została analiza głównych problemów wynikających z otoczenia 
społecznego. Na bazie tych informacji został stworzony program oraz określono 
działania, które należy podjąć, aby pewne problemy przezwyciężyć.  

Podziękował za wspólną pracę nad opracowaniem Programu Rozwoju Powiatu. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Program Rozwoju omawiany był 

na wszystkich komisjach Rady Powiatu. Zostały przedstawione uwagi i spostrzeżenia 
do Programu, które uwzględniono już w poprawionym dokumencie. Pan 
Przewodniczący dodał, że opinie Komisji Rady Powiatu są pozytywne, jedynie 
Komisja Rewizyjna wstrzymała się od głosu.  

 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 

pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych, głosów przeciw nie 
było, 1 głos był wstrzymujący. Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący 
obrad stwierdził, że Uchwała Nr XI / 73 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie 
przyjęcia Programu Rozwoju Powiatu Łańcuckiego do roku 2020 została podjęta 
(uchwała w załączeniu).  

 
 

Ad. 4. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2016 – 2020 dla Powiatu Łańcuckiego.   
Joanna Dubiel – Sowa Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

poinformowała, że opracowanie i realizacja Powiatowej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych jest jednym z zadań własnych powiatu wynikających 
z ustawy o pomocy społecznej. Strategia wytycza kierunki działań, swoim 
zasięganiem obejmuje osoby wykluczone społecznie, niepełnosprawne, osoby 
uzależnione itp. PCPR jest koordynatorem realizacji zadań zawartych w dokumencie. 
PCPR corocznie zbiera informacje o realizacji programu, które są podsumowywane 
i przedstawiane na sesji Rady Powiatu w corocznym sprawozdaniu.  

 
Odnośnie powyższego projektu uchwały jest pozytywna opinia Komisji Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej.  
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Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 18 radnych jednogłośnie. Na 
podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała 
Nr XI / 74 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie przyjęcia Powiatowej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016 – 2020 dla Powiatu 
Łańcuckiego została podjęta (uchwała w załączeniu).  

 
 

Ad. 5. 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Powiatu 
Łańcuckiego na lata 2016 – 2018.  

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Edyta Urban z Biura Pionu Ochrony 
Spraw Obronnych i Zarządzania Kryzysowego w Łańcucie. Poinformowała, że projekt 
Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego 
i Bezpieczeństwa Obywateli Powiatu Łańcuckiego jest wynikiem pracy Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku. Jednym z zadań komisji jest przygotowanie ww. 
programu i przedstawienie go do uchwalenia Radzie Powiatu. Program powstał na 
podstawie danych oraz informacji zebranych z poszczególnych jednostek z terenu 
powiatu, które na co dzień zajmują się bezpieczeństwem. Ostatnie posiedzenie komisji 
poświecone było omówieniu poszczególnych bloków i obszarów działania zapisanych 
w programie. Został on podzielony na 7 obszarów działania i zawiera zebrane 
w jednym dokumencie akcje, programy, przedsięwzięcia edukacyjne i informacyjne, 
które są organizowane i prowadzone przez różnego rodzaju służby i instytucje. 
Program ma na celu integrowanie służb i instytucji, wspieranie oraz propagowanie 
prowadzonych akcji oraz ograniczenie skali zjawisk i zachowań, które budzą 
powszechny sprzeciw. Ze wyglądu na duży zakres przedsięwzięć, program należy 
traktować, jako zadanie ciągłe rozłożone na kolejne lata w tym przypadku 2016-2018.  

 
Odnośnie powyższej uchwały jest pozytywna opinia Komisji Ochrony Środowiska, 

Leśnictwa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego.  
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 

pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 18 radnych jednogłośnie. Na 
podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała 
Nr XI / 75 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie uchwalenia Programu 
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli 
Powiatu Łańcuckiego na lata 2016 – 2018 została podjęta (uchwała w załączeniu).  
 
 
Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Powiatu Łańcuckiego dla niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
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Projekt uchwały przedstawił i omówił Robert Szajnar z Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych. Poinformował, że wprowadzenie nowej uchwały jest wynikiem zmiany 
ustawy o systemie oświaty, z której wynika, że należy uchylić poprzednie uchwały, 
a w ich miejsce należy wprowadzić nowe przepisy, które powinny obowiązywać od 
1 stycznia 2016 r.  

 
Marian Kurek Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Rekreacji 

przedstawił pozytywną opinię odnośnie powyższego projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 18 radnych jednogłośnie. Na 
podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała 
Nr XI / 76 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji z budżetu Powiatu Łańcuckiego dla niepublicznych szkół i placówek oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została podjęta 
(uchwała w załączeniu).  
 
 
Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2015.  
Projekt uchwały przedstawił i omówił Stanisław Barnat Skarbnik Powiatu 

w Łańcucie. Poinformował, że powyższą uchwałą zmienia się dochody budżetu 
powiatu o kwotę 387 461 zł, wydatki zmienia się również o kwotę 387 461 zł.  

 
W dyskusji głos zabierał radny Marian Kurek, który zwrócił uwagę na pozycję 

w uchwale odnośnie zwiększenia w kwocie 59 000 zł na odprawy. W związku z tym 
zapytał czy w budżecie powiatu planuje się przejścia na emeryturę. Stwierdził, że 
z tego co się orientuje to takie sprawy powinny być planowane przed rokiem 
budżetowym. Ponadto Radny przekazał, iż zaobserwował tendencję przekazywania 
znacznych kwot środków finansowych na szkoły zawodowe, natomiast nie ma 
środków na licea ogólnokształcące. Zdaniem Radnego licea też wymagają dość 
dużego dofinansowania.  

Pan Skarbnik poinformował, że kwota 96 000 zł została wypłacona ze środków 
powiatu, obecnie powiat otrzymał z Ministerstwa zwiększenie subwencji i zostało to 
wprowadzone do budżetu. Odnośnie zwiększenia subwencji na szkolnictwo zawodowe 
poinformował, że na taką kwotę zostały napisane wnioski, stad takie, a nie inne zapisy. 

 
Radny Karol Pelc zwrócił się z zapytaniem jaka jest koncepcja na spożytkowanie 

kwoty 100 000 zł na halę sportową przy ZS nr 2 w Łańcucie.  
Pan Starosta poinformował, że pozyskane środki finansowe 100 000 zł z rezerwy 

Ministerstwa Edukacji niestety nie wystarczą na całościową modernizację tego 
obiektu. Na dzień dzisiejszy obiekt jest zabezpieczany i monitorowany, uczniowie 
odbywają w nim zajęcia. Natomiast nad modernizacją budynku pracuje projektant. 
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Odnośnie powyższego projektu uchwały jest pozytywna opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów. 

 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 

pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych, głosów przeciw nie 
było, 1 głos był wstrzymujący. Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący 
obrad stwierdził, że Uchwała Nr XI / 77 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie 
zmiany budżetu powiatu na rok 2015 została podjęta (uchwała w załączeniu).  
 
 
Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Łańcuckiego.  

Projekt uchwały przedstawił i omówił Stanisław Barnat Skarbnik Powiatu 
w Łańcucie.  

 
Odnośnie powyższego projektu uchwały jest pozytywna opinia Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Finansów.  
 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 18 radnych jednogłośnie. Na 
podstawie wyników głosowania Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała 
Nr XI / 78 / 2015 Rady Powiatu Łańcuckiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Łańcuckiego została podjęta (uchwała w załączeniu).  
 
 
Ad. 9. 

Informacja Starosty Łańcuckiego odnośnie prac Zarządu Powiatu 
Łańcuckiego w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji uchwał 
Rady Powiatu z poprzedniej sesji.  

Pan Adam Krzysztoń Starosta Łańcucki złożył sprawozdanie z prac Zarządu 
Powiatu Łańcuckiego w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie z realizacji 
uchwał Rady Powiatu (sprawozdanie w załączeniu do protokołu).  

 
Pan Starosta na prośbę członków Komisji Finansów przedstawił informację 

dotyczącą sytuacji fabryki Wódek Polmos w Łańcucie. Odnośnie tej sprawy zostali 
zaangażowani parlamentarzyści i europarlamentarzyści, którzy swoje stanowiska 
wystosowali do właścicieli fabryki Wódek. Zostały też podjęte stanowiska przez 
Wojewodę, Marszałka oraz panią Premier RP. Prowadzono rozmowy z Francuską Izbą 
Gospodarczą w Ambasadzie Francuskiej z udziałem zawiązków zawodowych fabryki. 
W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie u Marszałka Województwa 
Podkarpackiego z właścicielami fabryki na Polskę. Starosta po spotkaniu stwierdził, że 
wszystko jest w trakcie dialogu oraz że decyzje zostaną podjęte na początku 
przeszłego roku w uzgodnieniu z właścicielami spółki. Należy stwierdzić, że ogólnie 
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trudny jest rynek, ponieważ maleje sprzedaż alkoholu. Łańcucki Polmos jest 
rentowny, każdego roku są zyski, ale przeniesienie produkcji wódki (80%) do 
Starogardu Szczecińskiego spowodowałoby, że zyski będą jeszcze większe dla 
właściciela.  

 
Radna Monika Roman odnosząc się do przedstawionego sprawozdania pana 

Starosty i przedstawionych imprez kulturalnych zwróciła się z prośbą, aby radni byli 
informowani o odbywających się imprezach, ponieważ nie wszystkie informacje do 
radnych docierają. Zaproponowała, aby informacje o imprezach były udostępniane i 
przesyłane radnym mailowo.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że są to tylko sporadyczne przypadki, gdzie 
radni nie mają wiedzy o odbywających się imprezach. Sytuacja jest odwrotna, 
ponieważ są zaproszenia, a udział radnych jest w nich bardzo skromny.  

Pan Starosta dodał, że ogólne zaproszenia dostępne będą na nowej stronie 
internetowej powiatu.  
 
 
Ad. 10. 

Wnioski, oświadczenia i zapytania radnych.  
Radna Monika Roman zwróciła się z prośbą, aby na kolejnej sesji Rada 

Powiatu podjęła apel w sprawie fabryki Wódek w Łańcucie wzorem innych 
samorządów, które podobne apele podejmowali, jako sprzeciw likwidacji fabryki 
w mieście Łańcucie.  

Ponadto pani Radna poinformowała, że przygotowała na piśmie uwagi 
dotyczące optymalizacji przebudowy drogi krajowej nr 4 (pismo w załączeniu do 
protokołu). Radna zwraca się pisemnie z prośba o rozważenie jeszcze dwóch 
dodatkowych przejść dla pieszych (przejścia nadziemne) oraz o wprowadzenie jeszcze 
trzech przystanków autobusowych.  

 
Radny Marian Kurek zwrócił się z apelem do Zarządu Powiatu o zastanowienie 

się nad uruchomieniem kierunku budowlanego w ZST w Łańcucie. Na tym kierunku 
w Rakszawie uczy się tylko 8 uczniów. Ponadto utworzenie tego kierunku wymaga 
wydania 70 000 zł na przystosowanie pracowni. Zdaniem Radnego są to kolejne 
pieniądze niewłaściwie wydane przez powiat. Stwierdził, że w związku z chęcią 
budowy hali sportowej należałoby w najbliższych latach ograniczyć małe remonty i 
naprawy, po to, aby sprawnie przeprowadzić budowę hali sportowej. Przypomniał też, 
że Komisja Edukacji podjęła wniosek, aby nowa hala sportowa była pełnowymiarowa.  

Radny Marian Kurek podważył kwestię dotyczącą potrzeby remontu budynku 
po likwidowanym PZOPP w Łańcucie.  

Radny poruszył także temat dotyczący autostrady. Przekazał, że budowa 
autostrady przyniosła pewne zmiany dotyczące poruszania się mieszkańców w gminie 
Białobrzegi, którzy zostali odcięci od miejscowości w tym dzieci, które mają problem 
z dojazdem do szkoły. W związku z tym zaapelował, o zmianę organizacji ruchu na 
odcinku drogi w miejscowości Budy Łańcuckie polegającą na postawieniu znaku 
przystanek autobusowy.  
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Radny Paweł Skoczowski zgłosił sprawę dotyczącą ścięcia topoli przy drodze 
powiatowej w miejscowości Cierpisz.  

 
Radny Jakub Reizer zaapelował o wydanie folderu powiatu dotyczącego 

atrakcji turystycznych w Powiecie Łańcuckim, po to by zachęcić turystów do 
pozostania dłużej w naszym powiecie.  

 
Radny Karol Pelc zwrócił się z zapytaniem jak przedstawia się sytuacja 

w Centrum Medycznym w Łańcucie odnośnie protestów i żądań pielęgniarek. 
 
Pan Starosta ustosunkował się do powyższych zapytań. Poinformował, że 

kierunek budowlany ma na pewno większe szanse w szkole w Łańcucie niż 
w Rakszawie. Stwierdził, że nie będą to pieniądze wydane niewłaściwie. Wiadomo, że 
najtańsze jest szkolenie ogólnokształcące, jednak nie wiele ono dzisiaj daje na rynku 
pracy. Uczeń po szkole zawodowej ma konkretny fach w ręce, szybciej znajdzie pracę 
niż ten po studiach. Zarząd Powiatu od lat zauważa szkolnictwo zawodowe, na które 
wydaje konkretne środki finansowe. Odnośnie hali sportowej poinformował, że nie ma 
mowy o wybudowaniu hali sportowej pod piłkę ręczną ze względu na decyzje 
konserwatora zabytków. Dodał, że hala pełnowymiarowa jest dostępna w MOSiR. 
Odnośnie remontu budynku po PZOPP przekazał, że nadarzyła się okazja na 
pozyskanie pieniędzy ze środków unijnych i jest duża szansa na ich otrzymanie. Jeżeli 
chodzi o przystanek w Budach Łańcuckich stwierdził, że w tej sprawie należy 
skierować prośbę do Zarządu Dróg Powiatowych w Łańcucie. Odnośnie drzew przy 
drodze powiatowej w miejscowości Cierpisz przekazał, że w tym roku nie zostaną one 
wycięte, zadanie to będzie realizowane w 2016 roku. Odnośnie wydania folderu pan 
Starosta poinformował, że jest rozważane wydanie nowego folderu oraz szukanie 
sponsorów. 

 
Barbara Pilwa – Kraus Wicestarosta przekazała informację dotyczącą sytuacji 

pielęgniarek w CM w Łańcucie. Poinformowała, że pierwsze niepokoje pielęgniarek 
pojawiły się na początku tego roku. Prezes po objęciu funkcji spotkał się 
z przedstawicielami związków zawodowych w miesiącu marcu, podpisano wówczas 
porozumienie i podjęto kroki działania. Prezes zaproponował wszystkim pracownikom 
CM podwyżki od października 2015 o 100 zł i o kolejne 100 zł od miesiąca lipca 2016 
pod warunkiem podpisania kontraktów. Związek Zawodowy Pielęgniarek i Położnych 
w miesiącu lipcu wypowiedział porozumienie. Panie zrzeszone w związku nie były 
zainteresowane dalszą realizacją tego porozumienia. Następnie odbyło się szereg 
rozmów, negocjacji oraz mediacji z udziałem przedstawicieli powiatu. W mediacjach 
udało się osiągnąć porozumienie odnośnie szkoleń oraz wynagrodzeń w związku 
z podniesieniem kwalifikacji. Natomiast w dalszym ciągu problemem jest kwota 
podwyżki. Zarząd CM nie może ugiąć się pod żądaniami pielęgniarek, ponieważ 
pozostała część załogi otrzymała podwyżkę w kwocie 100 zł, która została wdrożona 
w życie. Nie można pod wpływem nacisku pielęgniarek proponować im lepszych 
warunków negocjacji, ponieważ inne grupy zawodowe zatrudnione w CM wystąpiłyby 
po podobne uposażenie. Dlatego Prezes Zarząd stoi na stanowisku, że jest gotowy 
wypłacić 100 zł podwyżki, jeśli tylko pielęgniarki zdecydują się podpisać 
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porozumienie i kolejne 100 zł tak jak jest to zawarte w porozumieniu. Pani 
Wicestarosta poinformowała, że kolejne spotkanie zastało wyznaczone na 15 grudnia 
br.  

 
Radny Jan Magoń ustosunkował się do wypowiedzi pana Starosty odnośnie 

szkolnictwa ogólnego pod kątem znalezienia pracy. Stwierdził, że uczniowie szkół 
licealnych, którzy ukończyli studia są wybitnymi pracownikami, menażerami 
i znaczącymi osobami w wielu ośrodkach. Ponadto Radny zwrócił się z prośbą 
odnośnie złożenia wniosku organu prowadzącego do Ministerstwa o przyznanie tytułu 
honorowego profesora oświaty. Radny stwierdził, że w powiecie łańcuckim znalazłaby 
się grupa nauczycieli, którzy na taki tytuł zasługują.  

 
Radna Monika Roman wypowiadała się odnośnie łącznika drogi krajowej nr 4 

z autostradą. Poinformowała, że w tej sprawie głos zabierają mieszkańcy 
ul. Kochanowskiego w Łańcucie, którzy byli na spotkaniu w sprawie łącznika 
u Marszałka Województwa Podkarpackiego. Marszałek był otwarty na zmiany 
dotyczące projektu III wariantu łącznika. Przede wszystkim mieszkańcy 
ul. Kochanowskiego obawiają się, że rondo na Podzwierzyńcu będzie przebiegać 
w bliskiej odległość do budynków, bloków czy szkoły. Przekazała, że zostanie 
ujednolicone stanowisko dotyczące przebiegu łącznika mieszkańców ulicy Szenwalda 
i Kochanowskiego. Dodała, że w tej sprawie nie można porozumieć się z Burmistrzem 
Miasta Łańcuta. W związku z powyższym pani Radna zaapelowała do pana Starosty 
o wsparcie mieszkańców i zainteresowanie się tymi problemami. Wszyscy rozumieją, 
że łącznik jest potrzebny, ale zapytała dlaczego jest on budowany kosztem 
mieszkańców dzielnicy Podzwierzyniec i Osiedla Wschód.  

 
Przewodniczący Rady Powiatu mając na uwadze wypowiedź Radnej stwierdził, 

ze wokół łącznika zaczyna się tworzyć taka atmosfera jak kiedyś wokół obwodnicy 
miasta Łańcuta. Stwierdził, że nie da się wszystkiego zrobić, niektórych rzeczy nie 
można „przeskoczyć” i niestety tak jest, że ktoś ucierpi. Jeżeli Łańcut chce mieć 
łącznik to musi się na coś zdecydować. Jeżeli będą protesty to nie zostanie on 
wybudowany. Konkluzja jest taka, że jeśli będą się wszyscy spierać to nic nie zostanie 
wybudowane i Łańcut pozostanie bez obwodnicy, ponieważ pieniędzy jest mało.  

 
Pan Starosta poinformował, że w rozmowach z Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych i Autostrad odnośnie przejść dla pieszych na drodze krajowej nr 4 przez 
miasto Łańcut jest założenie, że prędkość na obwodnicy Łańcuta będzie wynosić 
70 km na godzinę. Natomiast każde przejście dla pieszych powoduje, że prędkość 
będzie do 50 km. Kontynuując temat dotyczący łącznika pan Starosta przekazał, że 
Marszałek Województwa środków finansowych ma tylko na wykonanie jednego 
łącznika, a województwie podkarpackim do wykonania jest ich kilka. Dlatego tam 
gdzie mieszkańcy będą się spierać może łącznika nie być w ogóle. Podkreślił, że 
mieszkańców należy wspierać o dochodzenie o odszkodowanie, aby im 
rekompensować straty. 
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Marek Uberman Wiceprzewodniczący Rady wypowiadając się w powyższym 
temacie stwierdził, że mieszka również na osiedlu i wybiera się na spotkanie. 
Stwierdził, że po spotkaniu wyjdzie czy protestuje kilka osób, czy jest to cała grupa 
mieszkańców. Stwierdził, że nie wyobraża sobie, aby nie było łącznika, w innym 
przypadku będzie ogromny problem na drodze wojewódzkiej biegnącej przez 
Podzwierzyniec.  

 
Radny Jacek Szubart jako mieszkaniec ulicy Kochanowskiego stwierdził, że 

również jest bardzo dobrze zorientowany w temacie. Stwierdził, że mieszkańcy ulicy 
Kochanowskiego bardziej obserwują niż protestują co dzieje się w tej sprawie. 
Mieszkańcy również oczekują, że ruch samochodowy z autostrady przeniesie się 
bokiem, niż miałby ruszyć przez Podzwierzyniec. Już dziś jest bardzo trudno włączyć 
się do ruchu z ulicy Kochanowskiego. Chodzi też o to, aby mieszkańców nie zostawić 
bez pomocy prawnej o dochodzenie odszkodowań. Zaproponował, aby pomoc 
obywała się w ramach bezpłatnej pomocy prawnej, która ma zostać uruchomiona przy 
Starostwie. Stwierdził, że łącznik jest bardzo potrzebny. Ponadto radny Szubart 
zwrócił się z zapytaniem jakie są dalsze losy budynku przy Podzwierzyńcu, który 
został przekazany Centrum Medycznemu. 

 
Pan Starosta przekazał odnośnie budynku na Podzwierzyńcu, że z Miastem 

Łańcut zostały dopracowane szczegóły techniczne, został wykonany podjazd dla 
karetki pogotowia do drogi wojewódzkiej. Uzyskano pozwolenie na budowę, kończy 
się projektowanie przebudowy budynku. 

 
Radna Monika Roman przekazała, że mieszkańcy ul. Kochanowskiego 

organizują się, chcą zawiadomić media. Stwierdziła, że nie blokuje łącznika, jest za 
tym, aby on powstał. Dodała, że mieszkańcy sami się do nie zwracają o pomoc, jako 
radnej.  

 
 

Ad. 11. 
 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

W punkcie tym radny Marian Kurek zwrócił się z prośbą do pana Skarbnika 
o  uściślenie kwoty dotyczącej wypowiedzi Skarbnika odnośnie braków w szkołach 
powiatowych, ponieważ na sesji padła inna kwota niż na komisji. Zapytał, jaka jest 
rzeczywista kwota. Ponadto stwierdził, że jest tendencja do zawyżania nakładów na 
oświatę.  

 
Pan Starosta potwierdził, że pan Skarbnik ma tendencje do zawyżania, 

natomiast poinformował, że oświata się bilansuje. 
Pan Skarbnik przekazał, że kwoty zostały podane szacunkowo, natomiast 

dokładnie będzie wiadomo po 30 marca 2016 r. po zamknięciu roku budżetowego. 
Natomiast dane za rok 2014 są w materiałach, które radni otrzymali w materiałach 
dodatkowych do wykonania budżetu. 
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Przewodniczący Rady zobowiązał pana Skarbnika do udzielania odpowiedzi 
Radnemu w tej sprawie na piśmie.  

Radny Jacek Szubart poruszył kwestię dotyczącą punktu „Wnioski, 
oświadczenia i zapytania radnych” i zwrócił się do pana Przewodniczącego, aby 
bardziej dyscyplinował radnych, co do wypowiedzi w tym punkcie, aby było to 
zgodne z formą zapisaną w statucie Rady Powiatu.  

 
Następnie Radni w wyniku głosowania przyjęli protokół z sesji Nr X / 2015 

z 3 listopada 2015 r. nie zgłaszając uwag, ani propozycji zmian.  
 
 

Ad. 12.  
 Sprawy różne.   

W sprawach różnych pan Przewodniczący w związku z zbliżającymi się 
Świętami Bożego Narodzenia złożył wszystkim obecnym życzenia świąteczne, aby 
były pełne natchnienia Bożego, Radości, Zdrowia i Obfitości.  

 
 

Ad. 13. 
 Zakończenie.  

Stanisław Panek Przewodniczący Rady Powiatu Łańcuckiego w związku 
z wyczerpaniem porządku obrad zamknął obrady XI sesji Rady Powiatu Łańcuckiego.  
 
 
Sesja trwała od godz. 1200 do godz. 1400 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
    Protokołowała        PRZEWODNICZĄCY 
                          Rady Powiatu Łańcuckiego 
  Renata Czechowicz 

           Stanisław PANEK  


